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Thema: leefbare wijken en dorpen, vitale kernen, mobiliteit en 
bereikbaarheid
Inhoudsopgave:

Vragen en antwoorden tijdens informatiemarkt

Vragen en antwoorden uit iBabs

Vragen en antwoorden tijdens informatiemarkt
Fractie Blz Vraag / Onderwerp Antwoord

CDA  Hoe loopt de participatie? We spreken 
soms mensen die niet tevreden zijn.

Volgens ons loopt het goed. In Akkrum loopt het volop. Veel ideeën en veel 
wensen. Niet alles kan. Ik Jubbega wat problemen met de ondernemers. 
Wordt aan gewerkt. 

CDA  In ‘huidige tijd’? Het gaat m.n. ook om efficiënter en effectiever organiseren. 
CDA 49 Gevolg van vertraging? Stand van 

zaken? 
Visie is nu zo goed als klaar. Komt elk moment een brief aan de raad. De 2 
maanden vertraging hebben te maken met Corona en met het feit dat wij de 
techniek/digitaal echt goed op orde willen hebben. 

CDA  Vertraging DSO? Er is landelijk vertraging op DSO. Maar in Heerenveen lopen we juist voorop. 
We worden landelijk gevraagd als voorbeeld te dienen.

CDA  Ook landelijke zorgen over budget? Landelijk is bepaald dat de gemeenten geen extra bijdragen krijgen. Idee is 
dat er ook voordelen zijn voor gemeenten waar ze van kunnen profiteren. 
Maar dit is de vraag. Hierover lopen nu gesprekken tussen VNG en Rijk. 
Wordt onderzocht of er toch niet structureel extra kosten zijn voor 
gemeenten. 

CDA  Bediening Bruggen - op afstand ook voor 
kleine bruggen? 

Nee die blijven handbediend. Zijn niet geschikt om op afstand te bedienen 
met camera’s. 
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CDA  Van der Valk: Hoe staat het er mee? We zijn in gesprek. 

CU  Hoeveel van het budget is straks over 
voor de uitvoering? (i.r.t. plan 
ontwikkeling)

10-15% voor plankosten. 5-8% ‘programmakosten’. Dus blijft ongeveer 85% 
over. 

CU  Moeten we als gemeente zelf ook 
investeren?

Gemeenten moeten 50% aan cofinanciering ophoesten. Kan per project wat 
wisselen, maar overall 50% 

CU  Zijn er meer klachten (i.r.t. schouw) Nee er zijn niet meer klachten. Wijkbeheer is heel erg benaderbaar, dichtbij 
en in contact. Insteek is dat we het probleem verhelpen voordat het een 
klacht wordt. 

CU  Waar kan ik de keuzes vinden t.a.v. het 
niveau van onderhoud
Wordt daar aangehouden? 
Ook inzet van arbeidsgehandicapten 
daarbij?
Ook via uitzendbureaus? 

Staan in de matrix die hoort bij de nota kapitaalgoederen van 2016. Daar is 
een meetlat per niveau. Sommige plaatsen hoger en andere lager niveau.
Dat is wel de bedoeling; mogelijk vaker iets hoger dan vastgesteld. Het is 
ook seizoensgebonden, en gaat dus ook met pieken. Er is samenwerking met 
Caparis. Zij werken onder begeleiding van medewerkers in vaste dienst in 
het groenonderhoud.
Ja soms wel. 

CU  Financiële gevolgen bediening 
Bruggen - op afstand? 

Er is gekeken naar de meest effectieve, maar ook meest veilige bediening. 
Bedrag heb ik zo niet duidelijk. Sommige bruggen worden dan op afstand 
bediend, maar andere ook niet. 

CU 43 Gasdossier: gaat het hier om een 
stelpost? Gaat het om dat waar we nu mee 
bezig zijn/in de raad is geweest? 

Het is een raming. Ja klopt. Ja klopt. 

CU  Markt: hoe losse snoeren voorkomen? Zijn 
gleuven mogelijk?

Die snoeren moeten er nu eenmaal liggen. We kijken hoe we het zo goed 
mogelijk kunnen doen met minste last. Nee, want locatie van de kramen 
wijzigt regelmatig. 

D66  In de regiodeal wordt veel ingegaan op 
kwaliteitsverbetering. Is ook aandacht voor 
het uitbreiden van het fietsnetwerk zelf? 

In GVVP is een fietsnetwerk-kaart opgenomen. Maar hierin zie je nog niet 
echt hoofdfietsroutes. In het Fietsplan willen we dit wel. Ook zorgen dat 
stukken route met elkaar worden verbonden.  Ook in Zuid-Oostverband 
werken we aan een fietsagenda. Met de provincie kijken we naar 
snelfietsroutes. M.n. die van Heerenveen-drachten. Dit wordt nu nader 
uitgewerkt. Maar we kijken met de provincie ook breder. Voorbeeld 
Heerenveen-Joure en Heerenveen-Leeuwarden.  
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D66  Fietsplan staat niet in begroting 2021. 
Wordt nu met de ‘gewone’ activiteiten en 
uitvoering rekening gehouden met het 
fietsplan

Ja we zijn nu juist aan het kijken hoe we het thema fiets integraal kunnen 
laten meenemen in andere activiteiten en beleid. We kijken bij alle 
disciplines, onderwijs, duurzaamheid, recreatie, enz. Zo worden we 
fietsgemeente in kleine stapjes. 

D66  Regiodeal: Investeringen zijn geen 
exploitatielasten?

Klopt 500.000 van regiodeal. 

D66  Wordt gebruik gemaakt van een extern 
bedrijf die een plan maakt. Worden 
inwoners betrokken?  

Nee. Er worden wel experts ingevlogen voor onderdelen. Maar die gaan dan 
ook altijd het gesprek aan met de inwoners. 

D66  Zijn er verder geen activiteiten op 
wonen naast behoefteonderzoek en 
woonvisie? En daarna afspraken maken 
met partijen? 

Nee. Nu m.n. kaders opstellen voor nieuwe ontwikkelingen. Dan gaan we 
jaarlijks goede keuzes maken. Klopt.  

D66  Zelfde tekst in begroting als vorig jaar? Ja, de visie, doelen en plan van aanpak zijn nog hetzelfde. Dus dat kan wel 
kloppen. 

D66  Wordt ook samengewerkt met andere 
partners zoals Hus en Hiem en FUMO

Jazeker. Er is nauwe samenwerking. We moeten onze werkprocessen nauw 
op elkaar afstemmen. Met het oog op die 8 weken die in de Omgevingswet 
staat. 

D66 46 Overdracht brug van RWS naar 
gemeente. Wordt die brug netjes 
opgeleverd? Of moeten wij straks nog veel 
hierop investeren met oog op bediening op 
afstand? 

Die brug wordt door RWS zo opgeleverd dat hij voldoet aan alle eisen, ook 
bediening op afstand. 

FNP  Worden de wensen vanuit de dorpen 
gerealiseerd? 

Er zijn veel meer wensen dan beschikbare middelen. Dus er moet in alle 
gevallen gekozen worden. In budget en in fasering. De regiodeal is niet voor 
Heerenveen, maar voor de andere dorpen. 

FNP  Is er risico dat er straks 2 digitale 
systemen uitvoering omgevingswet 
naast elkaar lopen?

Nee dat kan niet. Dat is een harde voorwaarde voor inwerkingtreding van de 
omgevingswet. 
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FNP  Zijn ondernemers genegen mee te 
financieren? 

We zijn in gesprek. Bijdrage van ondernemers is wel een zorg. Is niet voor 
alle ondernemers mogelijk. We willen er wel een succes van maken, want 
het is een pilot. 

FNP  Zijn hier nog ontwikkelingen op? Hoe 
definitief is de uitkomst?  Gezien ook de 
nipte uitslagen van de stemmingen in de 
raad. 

Nee, hier gaat weinig meer in veranderen. We zien hierin geen alternatieven 
meer. 

FNP  Zijn hier nog ontwikkelingen op? Hoe 
definitief is de uitkomst?  Gezien ook de 
nipte uitslagen van de stemmingen in de 
raad.

We zijn in gesprek met RWS, Plaatselijk belang en onze eigen adviseur. Er 
zijn wat vragen gerezen t.a.v. de VRI en mogelijkheden voor een rotonde. 

GL 94 Hoe gaat het fietsplan eruitzien? Het Fietsplan wordt zo integraal mogelijk. We kijken in alle vakdisciplines 
hoe de aandacht van de fiets hierin kan worden geïntegreerd. 

GL 48 Omgevingswet - binnen begroting 
blijven. Welke kosten zitten nog aan te 
komen

Afgesproken is dat er nu niet meer geld wordt gevraagd, maar eerst wordt 
uitgenut wat er nu is. Er is straks wel meer budget nodig. 
Door het uitstel pakken we nu al uitvoerende taken op, terwijl dat niet in het 
programmabudget zat. Bijv. opleiding en training, andere manier van 
werken. Ook de samenwerking met externe partners is complex. Valt dat 
onder het programma Omgevingswet? 
De vraag is wat je definieert als “Omgevingswet”. 
Tegelijk kunnen we deels bestaande budgetten gebruiken, anders inzetten. 
De eerste jaren zullen ook wel meer kosten worden gemaakt. Omdat er 
nieuwe werkwijzen komen en er nog inefficiënties zijn. 
We zijn nu bezig dit inzichtelijk te maken. Welk budget is waarvoor nodig.

GL 52 Grondbedrijf Lijkt nu een ‘vestzak-
broekzak’ idee. Waarom? 

Dat moet voor de accountant en BBV. We moeten ‘winst nemen’. 

GL 43 ‘standpunt ‘geen gaswinning’ komt nu 
niet echt naar voren’

Dat klopt. Dat is een politieke keuze. Wat betreft gaswinning Nieuwehorne 
had de gemeente hierin weinig keuze. 
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GL 44/45 Verdeelsleutel van de verdeling van 
budget over de kernen. Hoe? Op grond 
waarvan? Ook: wat gaat het kosten? 
Wanneer komt dit? 

Er komt een notitie richting College en raad. Op basis van welke argumenten 
je kiest en het gewicht dat je wilt toekennen aan die argumenten. Voorbeeld 
economisch, werkgelegenheid, m2 leegstand winkels, enz. Kan ook een 
aspect zijn. Q1 2021 

GL 47/48 Verdiepend 
woningbehoeftenonderzoek, en 
nieuwe woonvisie. Gaat dit over het 
vernieuwen van het beleid? Of andere 
reden verdieping noodzakelijk. Wanneer? 
We hebben behoefte aan streefgetallen per 
segment. Wat is noodzakelijk in 
Heerenveen. 

Na het STEC-rapport en overleg met woningcorporaties lijkt het ons 
verstandig om een verdieping te doen. Ter voorbereiding op de nieuwe 
Woonvisie Medio volgend jaar eerste resultaten. Dat kunnen we meenemen. 

GL 47 Sportieve en culturele evenementen in 
Heerenveen - Waar werken we nu aan? 
Waar moeten we aan denken? Gaat het 
om hele grote evenementen waar geld 
voor wordt gevraagd? 

We willen nog efficiënter en effectiever evenementen voorbereiden en 
organiseren. Betere samenwerking tussen ondernemers, gemeente en 
Gouden Plak. We werken aan 1 loket. Energie samenbrengen. Nu zijn er 
evenementen waar veel tijd en geld zit in de voorbereiding, maar komt niet 
helemaal uit de verf. Dat willen we beter. En daarnaast nieuwe/ andere 
evenementen binnenhalen. Dat valt onder cultuur, hebben we geen 
antwoord op in deze groep. 

HL  Regiodeal - Voor elk dorp is 5 ton 
beschikbaar. Is dat alleen voor fysieke 
ruimte? Of kan ook bijv. voor 
Jongerenwerk? 

Regiodeal is wel gericht op fysieke ingrepen. 

HL  Regiodeal - Is het zo dat bij verdeling 
middelen bij G1000 Heerenveen eerst 
komt, daarna Jubbega en Akkrum? 

Nee dat is niet zo. Loopt parallel aan elkaar 

HL  Hoe staat het er mee? Is er ook gekeken 
of een extern bureau dit gaat doen? 

Het voorstel moet nog naar het college. En voor financiering en keuze voor 
verdeling en faseren van middelen nog naar de raad. Er vindt nu overleg 
plaats met stakeholders. Nee is niet naar gekeken. 
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HL  Onderhoud - Elke 5 jaar actualisatie. 
Wanneer gebeurt dat weer?

De 1e nota was van 2016. Toen is gekozen voor het scenario ‘bewust 
beheer’. Deze nota wordt nu herijkt. Dan komt er weer een voorstel naar de 
raad voor keuze van het niveau van onderhoud. De financiële uitkomsten 
hiervan worden meegenomen in de perspectiefnota 2021. 

HL 43 Actualisatie. Schouw. Hoe staat het daar 
mee? Wanneer uitkomsten verwachten? 

De schouwresultaten worden gedeeld zodra ze er zijn. 

PvdA  Wat gaat projectbureau doen? Hoe 
verhoudt dit zich tot Gouden Plak. 

Zie boven. Gouden Plak zit erachter, maar het is wel de bedoeling dat er 
extra komt.  

PvdA 13, 
52, 
53

Grondbedrijf.  Dalende inkomsten. 
Budget verhoogd. Minder personeel. Zijn 
deze medewerkers dan nog nodig?

Voorlopig wel. Mogelijk neemt woningbouw op onze eigen grond op termijn 
af. Nu zijn er nog genoeg projecten, dus nu is een ingreep nog niet nodig.  

PvdA  Waarom KNO een uitzondering Dat is een nieuw project. Die uren worden betaald uit het project.
PvdA 53 Waardoor ontstaat de mutatie in 2024? Dat komt uit de nota kapitaalgoederen van 2016. Dat wordt voor 10 jaar 

doorgerekend. Dit wordt nu herijkt en in 2021 aangeboden. Dan is er ook 
weer een nieuwe doorrekening met mogelijk nieuwe getallen/bedragen. 

PvdA 163 Op deze pagina staat ‘boekwaarde’. Wat 
voor boekwaarde is dat? 

Van grondbedrijf 

SP  Regiodeal: voor elk dorp 5 ton? Ja klopt 
SP  Is hier een visie op i.r.t. 

vestigingsklimaat? 
We hebben onderzoek laten doen naar de vraag naar huisvesting. Ook bij 
bedrijfsleven zelf gevraagd. Wat je merkt is dat je weinig terugkrijgt. Ons 
gevoel is dat er meer vraag is dan aangegeven wordt als je ernaar vraagt. Er 
lopen initiatieven, die komen naar de raad  

SP 52 Welke invloed op sociale woningbouw? Voor sociale huur worden andere grondprijzen gehanteerd binnen 
grondbedrijf. Voor die markt moet je een concessie doen, anders is het niet 
haalbaar. Dan is ‘marktconform’ dus laag. 

SP  Waarom geluidsnorm verhoogd? Belofte 
was juist dat er minder overlast zou zijn

Gaat om 1 of 2 panden aan A32. We kijken nu of het voldoet aan de normen 
qua binnenniveau 
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SP  Waar komen de gemeentelijke middelen 
uit? 

Uit fonds vitale kernen 

SP  Is het rapport van de infoavond van 
corporaties beschikbaar? 

Het rapport is beschikbaar bij Accolade 

SP  Wat is de rol van de raad bij de 
Woonvisie?

In Woonvisie worden de kaders beschreven, o.a. voor sociale huur. Die stelt 
de raad vast. Corporaties zijn hierin een van de stakeholders. 

VVD  Is er al een visie op verdere groei van 
Heerenveen? 

Is een politieke discussie. Wil je uitbreiden? Wordt ook in de Omgevingsvisie 
genoemd. Wil je actief grondbeleid of niet, i.r.t. tot de opgaves? Er was een 
integrale visie met buurgemeenten. Wordt nu nieuw leven in geblazen. 
Overleg met regio en provincie. College neemt hierin nu de eerste stappen. 

VVD  Thialf?  Er is in beeld gebracht wat nodig is om het in bedrijf te houden. In het 
voorjaar komt dit terug bij herstelplan Thialf. 
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Vragen en antwoorden uit iBabs – Thema Wonen en leven
Fractie ID Onderwerp Blz Vraag Antwoord Pfh
CDA 81 Leegstand 

Kompanije” 
Kanttekeningen.

33 Waardoor zou de 
leegstandsvergoeding 
door covid-19 (65 k 
p/j)hoger  uit vallen?

Huurders en/of potentiële huurders die door COVID-19 kritischer 
kijken of ze een ruimte gaan huren of blijven huren in de 
Kompenije. Hierdoor kan meer leegstand ontstaan waar de 
gemeente een leegstandsvergoeding voor moet betalen.

J. 
Zoetendal

CU 34 Betaald parkeren 55 Betaald parkeren op 
feestdagen wordt 
afgeschaft. Hoe komt 
het dat de baten toch 
oplopen?

De inkomsten Betaald Parkeren gedurende de feestdagen liggen 
rond de € 10.000 op jaarbasis. Dit komt overeen met de 
'plussen' en 'minnen' in het totale product Betaald parkeren van 
€ 2,3 miljoen. Daarnaast is er (automatisch) in de jaarschijf 
2024 een inflatiecorrectie toegepast. Deze inflatiecorrectie zal 
worden gecorrigeerd in de perspectiefnota 2021.

H. Rinkes

CU 27 Digitaal stelsel 
omgevingswet

50 Alle gemeenten in 
Nederland zijn hier 
actief mee bezig  liggen 
hier ook 
samenwerkingsafsprake
n onder?

Ja, er wordt in Fries verband actief afgestemd over en 
samengewerkt aan de realisatie van het DSO.

J. van Veen

CU 37 Financiën 
Planologisch 
beleid

56 Er wordt een groter 
beroep op de burger 
zelf gedaan. Hoe 
verklaart u dat de 
lasten stijgen?

Het werken vanuit de bedoeling en samen met de inwoners  
betekent veel meer maatwerk, afstemming met en 
ondersteuning van burgers en belangengroepen . En dat vergt , 
vooral aan de voorkant van participatieve projecten en 
processen, een intensivering van inzet en werkt 
kostenverhogend.

J. van Veen

CU 35 Financiën thema 
evenementen

55 Door de corona 
vervallen evenementen. 
Is die vermindering van 
baten ingecalculeerd?

De lasten zijn niet structureel hoger geworden door corona. Die 
bestaan namelijk vooral uit personeelskosten en die zijn door 
corona niet gewijzigd. Het personeel die normaal bezig was met 
vergunningverlening, heeft nu veel evenementenorganisaties 
geadviseerd over de (on)mogelijkheden van de organisatie van 
evenementen.  Daarnaast is het niet zo dat alle evenementen 
niet meer door zijn gegaan. Er moest veel maatwerk worden 
toegepast. Ook voor 2021 kunnen we nu nog niet aangeven of 
evenementen weer georganiseerd kunnen gaan worden (of nog 
niet). Daarom hebben we in de begroting 2021 geen grote 
wijzigingen in de lasten en baten van dit budget aangebracht.

H. Rinkes
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CU 51 Huisvesting 

onderwijs
10
8

Er zijn onzekerheden 
over toe en afnemende 
leerlingaantallen. 
Corona zorgt voor meer 
digitale lestijden. Wordt 
bij huisvesting 
onderwijs ook naar 
alternatieven als 
wijkgebouwen, kerken 
gekeken om deze 
fluctuaties op te 
vangen?

Het onderwijs heeft aangegeven op dit moment hier geen 
behoefte aan te hebben. Ze ‘redden’ zich in de bestaande 
schoolgebouwen. We hebben periodiek overleg met de scholen, 
onder andere via het LEJA om een vinger aan de pols te houden, 
mocht er wel behoefte aan extra ruimte (kerken etc.) ontstaan.

J. 
Zoetendal

CU 18 Indicatoren 57 Hoeveel 
ziekenhuisopnamen tgv 
vervoersongevallen met 
een fietser waren er 
tussen 2015-2020 in 
Heerenveen en op 
welke plekken?

In de periode 2015-2020 zijn er 119 ongevallen geregistreerd, 
waarbij een fietser / e-bike was betrokken. Het aantal 
betrokkenen was 214 personen. Hiervan zijn 55 betrokkenen 
vervoerd naar het ziekenhuis. Onbekend hoeveel van deze 55 
zijn opgenomen danwel na controle naar huis zijn gezonden.  In 
de bijlage twee kaartjes met globaal de locaties waar de 
ongevallen hebben plaatsgevonden, waarvan dus 55 
betrokkenen naar het ziekenhuis zijn vervoerd (bron: Viastat)

J. van Veen

CU 38 Indicatoren 
Demografische 
druk

58 Bij de omschrijving 
staat de leeftijd 0 tot 15 
jaar. Bij nadere 
toelichting wordt 
gesproken over 0 - 19 
jaar. Met welke leeftijd 
is de berekening 
gemaakt? Hoe staat 
Heerenveen dan in 
verhouding met de 
landelijke cijfers?

De berekening is gebaseerd op 0 tot 15 jaar. Zo is het ook 
opgenomen op de website 'waarstaatjegemeente.nl'.

H. Rinkes

CU 26 Omgevingswet 48 Wat zijn de mogelijke 
knelpunten waardoor de 
omgevingswet duurder 
kan uitvallen

De ambitie van de Omgevingswet is hoog. De dienstverlening, 
DSO, beleid en regelgeving worden gezien de samenhang 
allemaal tegelijk opgepakt. Landelijk bestaat er twijfel of de 
Omgevingswet na invoering budgetneutraal kan worden 
uitgevoerd en wordt dit nader verkend. Resultaten zijn in de loop 

J. van Veen
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van 2021 te verwachten. Door het uitstel van de wet kan ook 
pas later voordeel worden genoten van voorbereidingen die zijn 
getroffen voor de nieuwe wet, bijvoorbeeld op gebied van DSO. 
Komend jaar moet blijken of dit binnen bestaande budget kan 
worden opgevangen, door de continue ontwikkelingen is dit op 
voorhand moeilijk te ramen.

CU 32 Ontwikkeling 
Veiligheidsdomei
n

51/
53

Hoe groot is de kans dat 
er bij herijking 
gedwongen ontslagen 
noodzakelijk zijn?

Die kans is nihil, aangezien de gemeente een aantal jaren met 
de ontwikkeling van het Veiligheidsdomein is begonnen en het 
logischerwijs juist tot een uitbreiding van personele capaciteit 
zou moeten leiden. De ontwikkeling is begonnen met het 
samenstellen van een Team Veiligheid en anderhalf jaar geleden 
opgevolgd met het inhuren van twee BOA's op het gebied van 
openbare orde en veiligheid. Uit een benchmark is gebleken dat 
de gemeente nog duidelijk minder personeel inzet op het gebied 
van openbare orde en veiligheid dan andere gemeenten met 
vergelijkbare grootte. Daarbij nog aangetekend dat deze 
gemeenten geen Betaald Voetbal Organisatie en een Thialf 
hebben, welke extra inzet op openbare orde en veiligheid 
vragen.

T.J. van 
der Zwan

CU 33 Openbare ruimte 
en 
kapitaalgoederen

53 Afhankelijk van de 
keuzes vindt vanaf 2022 
zo nodig aanpassing 
van het beheerbudget 
plaats. In 2024 zien we 
een aanpassing. Wat is 
de reden om die niet in 
2022/23 al op te 
voeren?

De aanpassing in 2024 komt voort uit in het 2016 vastgestelde 
kwaliteitsplan openbare ruimte (nota kapitaalgoederen). Toen is 
een langjarige berekening gemaakt en daarmee is ook 
(door)gerekend in het meerjarenperspectief. Bij de in het eerste 
kwartaal 2021 door uw raad te behandelen geactualiseerde nota 
kapitaalgoederen wordt een nieuwe meerjarige berekening 
gepresenteerd.

H. Rinkes

CU 14 Regiodeal 45 Is het geld vanuit de 
Regiodeal ZOF alleen 
bedoeld voor het 
ontwikkelen van 
methodieken?

Hier wordt verwezen naar een onderdeel van de Regio Deal: 
DOM. Voor de DOM’s (Dorpsontwikklingsmaatschappij) is alleen 
procesgeld beschikbaar.   Een DOM is een Dorps 
OntwikkelingsMaatschappij, bestaande uit een groep 
enthousiaste en ondernemende dorpsbewoners. Het dorp krijgt 
geen geld voor de uitvoering van de plannen, maar wel voor het 
proces voorafgaand aan die concrete plannen.  De leden van de 

J. 
Zoetendal
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DOM werken nauw samen met de regionale overheden. Er 
worden nieuwe verbanden gelegd en bestendigd.

CU 31 Wet 
kwaliteitsborging 
bouwen

51 Hoe worden 
inwoners/bedrijven 
verleid om een zgn 
proefproject te draaien?

Deelname betekent ondersteuning vanuit gemeente en rijk op 
inhoud, proces, dus een betrokken bedrijf kan door mee te doen 
van het proces leren en wordt bij het doorlopen daar van 
gefaciliteerd. Ook financieel zijn er stimulerings-
/compensatiemogelijkheden (dit laatste kan worden 
vormgegeven door een korting op de verschuldigde leges).

J. van Veen

D66 96 Cultuurhuis 47 Wat is de stand van 
zaken m.b.t. de 
uitwerking van 
keuzemogelijkheden 
voor de komst van een 
cultuurhuis?

Als u hier doelt op de uitkomsten van het onderzoek naar 
samenwerking Ateliers Majeur en Posthuis dan is de verwachting 
dat deze uitkomsten er in december zijn.  De verplaatsing van 
de Bibliotheek is onderdeel van de uitwerking van de 
centrumvisie.

H. Rinkes

D66 97 Lelylijn 41 Wat is de 
achterliggende gedachte 
van het ontbreken van 
de lelylijn in de 
begroting?

In het kader van de Omgevingsvisie wordt beleidsmatig 
aandacht besteed aan de Lelylijn. Er is op dit moment geen 
aanleiding concrete financiële middelen op te nemen in de 
begroting. Dat verandert zodra het rijk samen met de regio een 
volgende stap zet om te komen tot een nadere concretisering.

J. van Veen

D66 6 Uitzettingen 
veiligheidsdomei
n

51 Er staat "eventuele 
uitzettingen kunnen 
worden betrokken bijd e 
perspectiefnota". wat is 
ongeveer de 
bandbreedte van de 
uitzettingen? En per 
welk jaar zullen deze 
uitzettingen dan 
ingaan?

Het is op dit moment nog niet aan te geven om welke 
bandbreedte het ongeveer gaat. Deze uitzettingen zullen dan per 
2022 ingaan.

T.J. van 
der Zwan

FNP 29 Finansjes tema 
"wonen en leven"

55 We wolle graach mear 
ynformaasje oer de 
finansjes fan/oer de 
eveneminten.  Hjirfoar 
wolle we graag  it 

Zie bijlage H. Rinkes
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grutboek fan de 
eveneminten.

PvdA 88 Posthuis 56 Waarom gaan de lasten 
voor het Posthuis in 
2021 en 2022 met een 
ton omhoog?

In 2021 en 2022 is er een extra bedrag van € 50.000 
beschikbaar gesteld voor de eigen productie, dit bedrag is nog 
niet in de begroting 2020 verwerkt. Op de bedrijfsvoering van 
het Posthuis is inflatie toegepast en daarnaast is de 
doorbelasting van diverse afdelingen ( € 25.240)  aan het 
Posthuis hoger waardoor de bedrijfsvoering van Posthuis ook 
hoger is geworden.

H. Rinkes

PvdA 87 Ontwikkeling 
veiligheidsdomei
n

51 Welke ontwikkelingen 
op het gebied van 
veiligheid en 
handhaving worden hier 
bedoeld?

Hiermee worden ontwikkelingen bedoeld als: 1. terugtredende 
beweging politiecapaciteit naar kerntaken  2. aanpak van kleine 
ergernissen en lichte criminaliteit blijft achterwege en wordt 
steeds meer ‘des gemeentes’  3. behoefte aan meer ‘eigen’ ogen 
en oren in de wijken en dorpen  4. herijking van het 
handhavingsbeleid op het gebied van openbare orde en 
veiligheid en daaraan gekoppelde formatie voorziet onvoldoende 
in toezicht en handhaving. Met daarbij ook passende aandacht 
voor steeds actueler wordende onderwerpen als ondermijning, 
personen met verward gedrag, jeugd.

T.J. van 
der Zwan

PvdA 86 Wat gaan we er 
voor doen?

46 Bedienen bruggen op 
afstand: er staat dat de 
kosten reeds zijn 
opgenomen in de 
investeringsagenda 
ingaande 2023 en door 
de raad vastgesteld, 
klopt dit wel?

De kosten die opgenomen zijn in de investeringsagenda, € 
300.000 zijn niet gedekt. De investeringsagenda is dan wel 
vastgesteld maar de gevraagde investering nog niet. Deze zullen 
tzt nog aangevraagd moeten worden. Het gaat dan om kosten, 
eenmalige investering, om de Poolsbrug technisch gereed te 
maken voor “bediening op afstand”  Wat wel door uw raad is 
vastgesteld (raad 8 juli 2019) is het krediet voor aanleg van de 
glasvezel. Dit bedrag zit ook al de begroting 2020 verwerkt.

J. van Veen

SP 76 Evenementen 55 Evenementen   Kloppen 
baten en lasten 2020 
ten opzichte van elkaar 
wel in deze 
coronacrisis? Vanaf 
maart 2020 
evenementen meer 
geweest. Dus zullen de 

De lasten zijn niet structureel hoger geworden door corona. Die 
bestaan namelijk vooral uit personeelskosten en die zijn door 
corona niet gewijzigd. Het personeel die normaal bezig was met 
vergunningverlening, heeft nu veel evenementenorganisaties 
geadviseerd over de (on)mogelijkheden van de organisatie van 
evenementen.  Daarnaast is het niet zo dat alle evenementen 
niet meer door zijn gegaan. Er moest veel maatwerk worden 
toegepast. Ook voor 2021 kunnen we nu nog niet aangeven of 
evenementen weer georganiseerd kunnen gaan worden (of nog 

H. Rinkes
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lasten structureel vele 
malen hoger zijn.

niet). Daarom hebben we in de begroting 2021 geen grote 
wijzigingen in de lasten en baten van dit budget aangebracht.

SP 74 Gaswinning 43 Gaswinning  volgen 
ontwikkelingen 
relevante (beoogde) 
winningslocaties.  Zijn 
er al nieuwe 
winningslocaties 
aangewezen?

Het gaat om afstemming over de al bekende locaties, ook in 
onze buurgemeenten.

J. van Veen

SP 75 Heerenveen voor 
Goud

47 Oprichten Heerenveen 
voor Goud:  Wanneer 
krijgt de raad dit 
voorstel en belangrijker 
nog, hoeveel geld dus 
euro’s gaat er nu weer 
naar topsport?

Begin 2021 zal het voorstel klaar zijn. Er zijn gesprekken met de 
stakeholders die allemaal aan dit initiatief zullen moeten 
bijdragen. Zodra dit bekend is kan dit ook uitgewerkt worden in 
het raadsvoorstel.  Waarbij bij de gemeente vooral wordt 
gekeken welke budgetten die gereserveerd zijn voor o.a. de 
centrumvisie, hiervoor kunnen worden ingezet. Overigens is het 
evenementenbureau zeker niet  bedoeld voor topsport.   Het is 
er ook op gericht om bestaande evenementen te ondersteunen 
en te professionaliseren in de hele gemeente  en de 
evenementen in het centrum vorm te geven ook in het licht van 
de G1000. Met het binnen halen van evenementen passend bij 
het profiel van Heerenveen is een breder doel gediend dan alleen 
topsport. Heerenveen wordt nog beter op de kaart gezet zodat 
er meer bezoekers komen recreëren, mensen willen komen 
wonen in Heerenveen, bedrijven zich hier willen vestigen en er 
meer activiteiten zijn voor onze eigen inwoners.

J. 
Zoetendal

SP 73 KR Poststraat - 
geluidsoverlast

42,
43

KR Poststraat  waarom 
is de norm 
geluidsoverlast 
verhoogd? Er is beloofd 
dat er juist minder 
overlast zou zijn.

We voldoen aan de wettelijke normen. Ten opzichte van de 
autonome situatie treedt er geen verslechtering op als gevolg 
van de realisatie van de aanpassingen aan de A32. Voor een 
aantal woningen aan Het Meer is wel een Hogere Waarde 
procedure voor het geluid op de gevel gevoerd ten gevolge van 
het geluid van verkeer op het oostelijke deel van de 
K.R.Poststraat (tussen Het Meer en de A32).

J. van Veen

SP 77 Posthuis 56 Kloppen baten en lasten 
2020 ten opzichte van 
elkaar wel in deze 
coronacrisis? Vanaf 

De gepresenteerde cijfers zijn begrotingscijfers. De gevolgen van 
corona zijn verwerkt in het 3e verzamelbesluit en nog niet 
verwerkt in de getoonde cijfers. Na verwerking van het 
verzamelbesluit zullen de baten € 300.000 lager zijn.

H. Rinkes



14

Fractie ID Onderwerp Blz Vraag Antwoord Pfh
maart 2020 
evenementen meer 
geweest. Dus zullen de 
lasten structureel vele 
malen hoger zijn

VVD 58 Financiën thema 
- verschil 
rekening groen, 
grondexplotaities 
en planologische 
beleid

55 Graag een verklaring 
voor de verschillen 
tussen rekening groen 
jaarschijf 19 en 20 en 
idem grondexploitaties 
en idem planologisch 
beleid

Er is toegezegd dat voor de afwijkingen tussen de jaarrekening 
2019 en de begroting 2020/2021 een nadere analyse volgt. 
Vooruitlopend op deze analyse hier de verklaring van de 
gevraagde verschillen:  Groen: Is er in 2020 € 770.000 uit de 
algemene reserve overgeheveld. Het overige verschil komt door 
nieuwe budgettenduurzaamheid en overhevelingen in 2019 
vanuit structurele budgetten.  Het verschil bij de 
grondexploitaties wordt aan de baten zijde met name 
veroorzaakt door de grondverkopen. Deze zijn in jaarrekening 
2019 € 6,3 miljoen hoger als in de begroting 2020. Dit heeft als 
gevolg dat de post onderhanden werk met een vergelijkbaar 
bedrag daalt, hetgeen voor de exploitatie een last is.  Het 
verschil in Planologisch beleid: - Middelen voor RSP 2 
bereikbaarheid: voor 2019 was er een budget van € 50.000 in 
2020 een budget van € 100.000  - Het project Kop van Midden is 
nagenoeg afgerond in 2019. Zowel de baten en lasten 
bedroegen in 2019 € 84.000.  - Voor 2020 resteert nog een af te 
wikkelen post van € 23.000  - Financiële afronding project 
Compagnonstraat/vDekemalaan, wat resulteert in een baat van 
€ 98.000. In 2020 zijn er geen baten: - Het budget voor de 
centrumvisie is in 2020 € 21.000 hoger dan in 2019: - Voor 
voorbereiding van de aanleg van glasvezel is in 2020 € 32.000 
minder beschikbaar dan gespendeerd in 2019.

H. Rinkes

VVD 4 Openbare orde 55/
56

Op pagina 55 wordt 
gesproken over de post 
'Brandweer', op pagina 
56 over openbare 
orde/rampenbeheersing
. Hoe verhouden (de 
bedragen binnen) deze 
posten zich tot elkaar? 

Het bedrag op blz. 55 betreft de bijdrage die aan de 
Veiligheidsregio verschuldigd is voor brandweer en 
crisisbeheersing. Het bedrag op blz. 56 betreft de kosten voor 
het gemeentelijk veiligheidsbeleid.

T.J. van 
der Zwan
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Valt de begroting van 
de veiligheidsregio 
volledig binnen een van 
de posten? Zo niet, hoe 
valt dit uiteen?

VVD 2 Strategisch 
accomodatiebelei
d

51 Er wordt gesproken 
over de nota strategisch 
accomodatiebeleid. 
Welke thema's en welke 
(type) accomodaties 
komen in deze nota 
terug?

In dit beleidsstuk komt al het vastgoed (accommodaties) waar 
de gemeente eigenaar van is, aan bod. Het betreft dus vastgoed 
dat we bezitten en gebruiken en vastgoed dat we bezitten en 
verhuren / verpachten, etc. Thematisch vindt daarbij een 
verdeling plaats o.b.v. portefeuilles. Nadere uitwerking vindt nog 
plaats, maar vooralsnog gaat gedachte uit naar een verdeling in 
de portefeuilles:  • Beleidsportefeuille (accommodaties, 
monumentaal erfgoed, huisvesting eigen organisatie) • 
Strategische portefeuille (strategisch vastgoed) • Verkoop 
portefeuille (te verkopen vastgoed)

H. Rinkes

VVD 3 Veiligheid 51 Welke ontwikkeling en 
verschuiving van taken 
en bevoegdheden wordt 
bedoeld en welk 
veiligheidsplan 
(aanbieding van ) wordt 
er in dit onderdeel 
bedoeld?

Het betreft hier een ontwikkelplan voor het 
veiligheidsdomein(het nieuw inbedden van het veiligheidstaken 
in de gemeentelijke organisatie), die nodig is om het 
vastgestelde veiligheidsbeleid uit te voeren. Het herijken van het 
veiligheidsdomein is nodig om de reeds bestaande taken uit te 
voeren maar ook nieuwe ontwikkelingen beter in te passen:  
Denk hierbij aan: 1. terugtredende beweging politiecapaciteit 
naar kerntaken  2. steeds meer bevoegdheden voor de 
burgemeester (zie bijlage burgemeester verkenning 2030)  3. 
aanpak van kleine ergernissen en lichte criminaliteit blijft 
achterwege en wordt steeds meer ‘des gemeentes’  4. behoefte 
aan meer ‘eigen’ ogen en oren in de wijken en dorpen  5. 
herijking van het handhavingsbeleid op het gebied van openbare 
orde en veiligheid en daaraan gekoppelde formatie voorziet 
onvoldoende in toezicht en handhaving. Met daarbij ook 
passende aandacht voor steeds actueler wordende onderwerpen 
als ondermijning, personen met verward gedrag, jeugd.

T.J. van 
der Zwan


